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§ 99 FRN 2010/90 
 
Verksamhetsstöd till Skuru IK för idrottsverksamhet för 
barn med funktionsnedsättning 
 
Beslut 
1. Fritidsnämnden ger särskilt verksamhetsstöd till Skuru IK för genomförande av 

minst 24 aktivitetstillfällen med idrott för barn med funktionsnedsättning 
 

2. Ersättningsbeloppet är 24 000 kr för tiden fram till och med 2011-08-31 
 
3. Föreningen ska till Nacka kommun komma in med en skriftlig redovisning senast 

2011-10-15 verksamhetens genomförande, antal deltagare, antal aktivitetstillfällen, 
genomförda aktiviteter samt en redogörelse för hur stödet har använts 

 
Paragrafen förklaras omedelbar justerad. 
 
Ärende 
Skuru IK har startat en Upp&Ner- gympa i Nacka för barn och ungdomar med särskilda 
behov. Initiativet kom när föräldrar och habiliteringspersonal uttryckte att det råder brist 
på möjligheter till regelbunden fysisk aktivitet för barn och unga med särskilda behov. 
Skuru IK handboll vill hjälpa till med att förändra och ge dessa barn och unga en 
möjlighet till att vara aktiva i föreningsliv och lagsport.  
 

Upp&Ner- gympa utgår från barnens individuella möjligheter till fysiska aktiviteter och 
har som aviskt att skapa sunda vanor vad gäller regelbunden träning på lagom nivå och 
under roliga former samt möjligheten för barnen att känna tillhörighet i en förening.  
Upp&Ner- gympan ger även föräldrar och syskon möjlighet att träffas och utbyta 
erfarenheter.  
 

Det föreslagna verksamhetsstödet motsvarar det verksamhetsstöd som beviljats ett antal 
tidigare föreningar som bedriver fritidsverksamhet för personer med 
funktionsnedsättning. 
 
Föreningens verksamhet kan fungera som exempel och inspiration för andra föreningar 
som också kan ha möjlighet att erbjuda nya aktiviteter för unga med 
funktionsnedsättning. Enheten har möjlighet att föra en dialog med Skuru IK om 
föreningens möjligheter att bidra i ett arbete för att främja ökad föreningsverksamhet för 
unga med funktionsnedsättning. Om föreningen har intresse av det kan särskilt 
uppdragsersättning utbetalas för detta ändamål.  
 
Fritidsnämndens synpunkter 
Nämnden anser att det är rimligt att ge verksamhetsstöd för de medkostnader som det 
innebär att anordna en verksamhet för barn med funktionsnedsättning. Däremot bör 
deltagarna kunna betala de avgifter som är vanligt förekommande i föreningslivet så 
som träningsavgifter och klubbkläder.  

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Forts § 99 
 
Yrkande 
Monia Sturén (FP), Lars Berglund (M) och Anders Selin (S) yrkade bifall till förslaget. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Nämnden beslutade om omedelbar justering. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-06 
Bilaga Ansökan från Skuru IK 
 
 
- - - - - 
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§ 100 FRN 2010/114 
 
Brukarundersökning fotbollsplaner 2010 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet 
 
Ärendet 
En målstyrd verksamhet förutsätter att det finns en kontinuerlig utvärdering av 
verksamheten och dess kvalitet. Besökarundersökningen på fotbollsplanerna är en del 
av denna utvärdering. Undersökningen visar om verksamheten utvecklas i den riktning 
som målen anger samtidigt som nämnden får en fördjupad kunskap i hur verksamheten 
fungerar.  
 
Undersökningen är ett tillfälle att fånga upp besökarnas synpunkter och mäta hur pass 
nöjda de är med anläggningarna. Detta ger även kommunen en möjlighet att identifiera 
vad som behöver utvecklas och förbättras. Undersökningens resultat är en 
temperaturmätare på hur pass väl fotbollsplanerna svarar mot besökarnas behov och 
förväntningar. I undersökningen har besökarna fått en möjlighet att värdera 
tillgängligheten, den fysiska miljön och om de anser att det finns tillräckligt goda 
förutsättningar för att utöva sin idrott på anläggningarna.  
 
Ett av Fritidsnämndens mål är att 80 % av brukarna i kommunens idrottsanläggningar 
ska anse att de är välskötta och trygga. 80 % av dem som är aktiva utövare på 
idrottsanläggningarna ska anse att dessa motsvarar deras intressen och önskemål. 
Antalet fysiska skador som beror på brister i anläggningarna ska vara noll.  
 
Liknande undersökningar har genomförts vid ett antal tillfällen tidigare. Resultatet från 
2010 är generellt sett ungefär på samma nivåer som resultatet från undersökningen ett år 
tidigare, även om det finns skillnader för vissa anläggningar. Resultatet av 
undersökningen kommer att användas för att utveckla verksamheten av såväl 
huvudmannagruppen Park & Fritid med ansvar för strategiska utvecklingsfrågor och 
uppföljning som av enheten Drift och underhåll Idrott, som har det dagliga 
skötselansvaret för anläggningarna.  
 

Målet, att 80 % av brukarna på kommunens idrottsanläggningar ska anse att de är 
välskötta och trygga, har nåtts på sju av de tio idrottsplatser för fotboll som ingått i 
undersökningen. På grund av svarsfrekvens på några av anläggningar är det inte möjligt 
att dra allt för långtgående slutsatser.   
 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Forts § 100 
 
 
Tabell 1. Mål Trygg och säker  
Mål Nyckeltal  Målnivå 2010 Utfall 2010 

fotbollsplaner  
Trygg och säker kommun Antal rapporterade skador på utövare orsakade av 

brister i kommunens idrottsanläggningar 
 

0 
 

0 
Andel brukare som anser att kommunens 
idrottsanläggningar är välskötta 

 
80 % 

 
79 % 

Andel brukare som anser sig vara trygga i och vid 
kommunens idrottsanläggningar 

 
80 % 

 
84 % 

 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-08 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 101 FRN 2010/99 
 
Användarkategorier för samlings- och kulturlokaler 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att gemensamma användarkategorier ska gälla för avgifter för 
samtliga samlings- och kulturlokaler enligt tjänsteskrivelsens bilaga. 
 
Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2009-11-23, att regler för hantering och uthyrning av 
kulturlokaler ska baseras på principer och system som gäller för uthyrning av 
idrottsanläggningar. Kulturnämnden och Fritidsnämnden fick i uppdrag att ta fram 
förslag till beslut om enhetlig taxa för uthyrning av kommunalt finansierade lokaler och 
anläggningar. 
 

Syftet med en gemensam modell för uthyrning av lokaler är att främja ett brett utbud av 
ändamålsenliga mötesplatser och arenor för det lokala föreningslivet inom idrott, fritid 
och kulturverksamheterna i Nacka.   
Målet med en gemensam modell för uthyrning av lokaler är att öka tillgängligheten till 
lokalerna genom att öka öppenheten och samordna information om lokalerna samt att 
samordna principer och regler för uthyrning. Det ska vara lätt för de boende i Nacka, 
föreningar, företag och organisationer att hitta information om vilka lokaler som går att 
hyra och om lokalerna är lediga på kommunens webbplats.  
 

FRN har informerats successivt om arbetet, vid nämndens sammanträde 2010-06-17 
samt 2010-09-27. 
 

Nämnden föreslår vissa skillnader när det gäller användarkategorierna för samlings- och 
kulturlokaler respektive idrottsanläggningar. För kultur- och samlingslokaler föreslås 
fyra användarkategorier och för idrottsanläggningar föreslås att de 3 befintliga 
kategorier behålls. 
 

I prislistan förslås att samlingslokalerna har samma kostnad för kategori 3 och 4 för att 
denna ska vara lättöverskådlig. I samlingslokalernas tidigare indelning innebär kategori 
3 i princip samma sak som de nya förslagna kategorierna 3 och 4. Samlingslokalerna 
kommer på så sätt indirekt ha kvar tidigare kategoriindelning.  
 

Skillnaden blir att de ”övriga Nacka föreningarna” som tidigare gått under kategori 3 nu 
föreslås gå under kategori 2 vilket gör att dessa föreningar får en billigare taxa vi 
hyrning av samlingslokaler. Enheten har granskat statistik på uthyrda timmar i 
samlingslokalerna under föregående år. Det är enbart en förening som under kategori 3 
hyrt en samlingslokal. Med denna vetskap anser enheten inte att det kommer att bli 
några stora ekonomiska konsekvenser av detta föreslagna införande.  

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Forts § 101 
 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-14 
Bilaga Förslag till användarkategorier för kultur- och samlingslokaler 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 102 FRN 2010/104 
 
Motion skidbacke i Tollare 
Behandling av motion 2010-05-30 av Johan Wouters (-)KFKS 2010/328-822 
 
Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 
Ärendet 
Motionären föreslår att en utredning tillsammans med exploatören initieras för att med 
användande av överskottsmassor, undersöka lämplig plats och utformning av skidbacke 
på exploatörens mark eller dess närhet. 
 
I Nacka finns i dagsläget två skidbackar varav den ena med snökanoner och liftar. 
Fritidsnämnden gör bedömningen att det inte finns behov att ytterligare en skidbacke.  
 
Fritidsnämndens synpunkter 
I kommunen finns en större och välfungerande slalombacke som drivs av Saltsjöbadens 
slalomklubb. Kommunen är markägare och anläggningen arrenderas av föreningen.  
Under åren har kommunen bidragit med ekonomiskt stöd till förbättrings och 
säkerhetsåtgärder, bland annat snöläggningssystem, liftar och markarbeten. Utöver 
denna backe finns även en mindre slalombacke vid Fregattberget i Boo som ligger drygt 
2,5 kilometer från Tollare området.  
 
Nämnden bedömer att det i nuläget inte finns tillräkligt stor efterfrågan samt behov av 
ytterligare en skidbacke. Kostnaderna för drift och skötsel är mycket stora och det krävs 
även intressent som driver verksamheten. Avslutningsvis anser nämnden att nuvarande 
anläggningar bör prioriteras före uppförandet av ytterligare en skidbacke.    
 
Yrkande 
Ingmar Sahlgren (C) yrkade bifall till motionen. 
 
Ordförande Lars Berglund (M) yrkade bifall till förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Med avslag på Ingmar Sahlgrens yrkande beslutade nämnden i enlighet med Lars 
Berglunds yrkande. 
 
Reservation 
Ingmar Sahlgren (C) reserverade sig mot beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-06 
Bilaga Motion 2010-05-30 av Johan Wouters (-) 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 103 FRN 2010/106 
 
Information om införande av webbaserad redovisning av 
lokalt kommunalt aktivitetsbidrag  
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Enheten Park och Fritid har sedan 2009 haft i uppdrag att se över förutsättningarna för 
en webbaserad hantering av lokalt kommunalt aktivitetsbidrag. En projektgrupp finns 
som består av Klaus Siegel och projektledare Johan Nordenswan från Teknik & 
stadsbyggnadsstaben. Redovisningen ska ske som en e-tjänst över internet. En 
webbaserad redovisning kommer att underlätta administrationen och säkerställa 
hanteringen. Dessutom finns avsevärt förbättrade möjligheter att ta fram intressant 
statistik. Nacka har ett samarbete med Umeå kommun och har för avsikt att införa deras 
modell ”Aktivitetskort på nätet”. Idag används den av ca 15 kommuner runt om i landet. 
Det är en tjänst för aktivitetsbidragsgrundande närvarorapportering som anpassas till 
varje kommuns specifika bidragsregler.   
 
Statligt Lokalt Aktivitetsbidrag 
Parallellt planerar Riksidrottsförbundet (RF) att snart införa ”Fullständig 
närvarorapportering” för statligt kommunalt aktivitetsbidrag. Redan idag måste RF-
föreningar ansöka digitalt via IdrottOnLine Klubb – men då enbart genom inregistrering 
av slutsummor. Den fullständiga närvarorapporteringen innebär att man bygger på med 
aktivitet och person.  
 
I värsta fall kan detta innebära att en idrottsförening måste registrera alla data både i 
”Aktivitetskort på nätet” och i ”IdrottOnLine”, vilket skulle innebära ett administrativt 
dubbelarbete.  Det skulle sannolikt föranleda både motstånd och irritation. För att 
undvika denna situation har Umeå och RF nyligen ingått ett samarbete. Man har 
kommit överens om att de uppgifter idrottsföreningarna matar in i IdrottOnLine sedan 
ska överföras (via en fil) till Umeå för konvertering till Umeå-modulen. Uppgifterna 
som hämtas från RF ligger sedan till grund för utbetalning av det kommunala bidraget 
liksom kommunal statistik. Detta kommer under våren 2011 att prövas för Umeås 
föreningar och går det bra kan övriga kommuner sedan starta from hösten 2011. När RF 
kommer att införa krav på ”fullständig redovisning” är inte bestämt men sannolikt blir 
det först 2012. Däremot är budskapet att det finns möjlighet att starta tidigare för de 
föreningar som så önskar.  
 
Fortsatt planering 
Under de närmaste veckorna kommer tidplan, möjligheter och begränsningar att klarna. 
Att inte skapa onödig administration för idrottsföreningar på kort sikt är viktigt. 
Inriktningen i den fortsatta planeringen är att alla utom RF-anslutna föreningar ska 
använda ”Aktivitetskort på nätet” från den 1 januari 2011 (obligatoriskt).  

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 11

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
Forts § 103 
 
För RF-anslutna idrottsföreningar bör införandet ske from 1 juli 2011. När vissa 
oklarheter har lösts kan handlings- och tidplan för RF-föreningarna fastställas mer i 
detalj.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-11 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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 Fritidsnämnden 
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§ 104 FRN 2010/57 

 
Inriktningsbeslut – införande av ridskolecheck 
 
Beslut 
1. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om att införa en 

ridskolecheck för unga i ålder 9-20 år där ridskolecheck har giltighet inom Nacka 
kommun samt för anläggningar och dess operatörer som erhållit auktorisation och 
godkänts av Nacka kommun samt att anläggningshyror och/eller annan ersättning 
för kommunägda ridskolor justeras så att kommunens kostnader för dessa 
minimeras vid införandet av ridskolechecken. Det ska finnas möjlighet att 
differentiera utformning av checken för den yngre åldersgruppen. 
 

2. Under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut enligt punkten 1 ger 
Fritidsnämnden enheten Park & Fritid i uppdrag utarbeta förslag till tidpunkt för 
införandet, auktorisation avseende kravspecifikation på anordnare/anläggningar 
samt administrativa bestämmelser för den som erhåller tjänsten samt för anordnare. 
 

3. Under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut enligt punkten 1 ger 
Fritidsnämnden enheten Park & Fritid i uppdrag att utarbeta ett förslag till 
uppsökande ridverksamhet som syftar till att nå vissa särskilda grupper såsom unga 
med låg köpkraft, unga med annan etniskt bakgrund än svensk och unga med 
funktionsnedsättning.  

 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslöt 2009-11-23 att uppdra till Fritidsnämnden att utreda 
förutsättningar för utformning av en ridskolecheck eller liknande i syfte att öka 
tillgängligheten för unga i Nacka att utöva ridning som fritidsaktivitet. Fritidsnämnden 
beslöt 2010-02-18, § 4, att ge enheten Park & Fritid i uppdrag att utveckla formerna för 
att pröva en ridskolecheck. Fritidsnämnden har informerats om utredningen vid 
nämndens sammanträde 2010-04-21 samt 2010-09-27.  
 
Fritidsnämnde föreslår att en ridskolcheck utformas på ett liknande sätt som 
kommunens musikskolecheck, där ett antal anordnare av musikskola har auktoriserats 
av kommunen. Ett antal intresserade ridskolor kan auktoriseras, kommunfullmäktige 
fastställer ridskoletaxa samt ett ersättningsbelopp till anordnare av ridskoleverksamhet. 
Kommunen kommer att svara för viss administration och uppföljning av verksamheten, 
bland annat för att garantera att verksamheten uppfyller önskvärda kvalitetskrav. 
 
Förslaget innebär ett förstärkt ekonomiskt stöd till de som vill ägna sin fritid åt ridning 
och hästsport, med syfte att göra verksamheten billigare för den enskilde och på så sätt 
göra ridningen mera tillgänglig för flera. Samtidigt blir kommunens särskilda stöd till 
ridsporten tydligare då dagens subventionerade hyra och verksamhetsstöd ersätts med 
en  
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Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 13

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
Forts § 104 
 
ersättning per prestation. Kommunen ges möjlighet att ställa krav på innehåll och 
kvalitet samt möjlighet att göra uppföljningar för den verksamhet som erhåller 
ekonomiskt stöd från kommunen.  
 
Park & Fritids förslag innebär att alla barn och ungdomar i åldern 11-20 år ska erbjudas 
möjlighet att ta del av ridskolechecken, i mån av platstillgång. De ridskolor som vill 
kunna erbjuda ridskola med kommunalt stöd ges möjlighet att hos kommunen ansöka 
om auktorisation för ridskolecheck. I och med att ridskolor erbjuds att ansöka om att bli 
auktoriserade för ridskolecheck föreslås att anläggningshyror och/eller annan ersättning 
för kommunägda ridskolor justeras så att kommunens kostnader för dessa minimeras 
vid införandet av ridskolechecken. 
 
Fritidsnämnden utgår för närvarande att ca 20 % av flickorna och 1 % av pojkarna i 
åldersgruppen 11 – 20 år skulle efterfråga plats i en ridskoleverksamhet. Detta 
motsvarar ungefär 1400 barn och ungdomar. Befintlig ridskoleverksamhet på 
Velamsund kan idag erbjuda ca 500 barn och ungdomar ridskola. Med ytterligare ett 
stall kan Velamsund ta emot ca 900 barn och ungdomar. För att kunna möta en 
förmodad efterfrågan och för att uppnå valfrihet och konkurrens är det önskvärt med ett 
utökat utbud av ridanläggningar. Bedömningen är att det på sikt är önskvärt att utbudet 
ökas så att ridning kan ske på minst tre större anläggningar i kommunen.   
 
Även med en betydligt lägre avgift för ridning är det osäkert om det är möjligt att nå 
vissa grupper med ridverksamheten. Flera studier visar att unga med låg köpkraft, unga 
med annan etniskt bakgrund än svensk och unga med funktionsnedsättning sällan eller 
aldrig deltar i ridverksamhet. Därför föreslår Fritidsnämnden att enheten Park & Fritids 
ska utarbeta ett förslag till uppsökande ridverksamhet som syftar till att nå dessa 
grupper. För en sådan verksamhet kan det behövas särskild finansiering.  
 
Fritidsnämndens synpunkter  
Fritidsnämnden föreslår att ett system med en ridskolecheck införs successivt i flera 
steg. I ett första steg föreslås kommunen beslutar om systemvalet d.v.s. att 
ridskolecheck med giltighet i Nacka kommun ska införas, nivå för taxa och egenavgift, 
vilken åldersgrupp som omfattas av ridskolechecken samt att checkens användning 
förutsätter av kommunen godkänd auktorisation. Vid tidpunkten för införandet justeras 
anläggningshyror och/eller annan ersättning för kommunägda ridskolor så att 
kommunens kostnader för dessa minimeras.  Alla aktörer med verksamhet i Nacka kan 
ansöka om auktorisation. 
 
I nästa steg behöver kommunen besluta om kravspecifikation för att erhålla 
auktorisation att vara anordnare av ridskola i Nacka. Därtill ska kommunen besluta om 
tidpunkten för införandet samt hur många checkar som kan erbjudas.  

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 14

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
Forts § 104 
 
Fritidsnämnden anser att modellen kan ge fler unga möjlighet att ägna sig åt ridning då 
avgiften med förslaget blir betydligt lägre än idag samtidigt som kommunen kommer 
ges möjlighet att påverka och kontrollera kvalitet, omfattning och innehåll. Därför 
föreslår nämnden att kommunfullmäktige inför en ridskolecheck enligt föreslagen 
modell.  
 
Samtidigt bedömer Fritidsnämnden att det, trots den föreslagna lägre deltagaravgiften, 
kommer att finnas en betydande grupp unga som inte har ekonomiska möjligheter att 
rida. För att nå vissa grupper som i mindre utsträckning deltar i ridverksamhet, till 
exempel socioekonomiskt svaga grupper eller unga med utomeuropisk bakgrund kan 
det behövas en mer aktivt uppsökande verksamhet och ytterligare subventioner. 
Nämnden bedömer också att unga med vissa funktionsnedsättningar kan behöva en mer 
anpassad ridverksamhet vilket förutsätter en ökad ersättning till anordnarna. Därför ger 
Fritidsnämnden Park & Fritid enheten i uppdrag att ytterligare utreda dessa frågor.  
 
Yrkande 
Monia Sturén yrkade, med instämmande av Ingmar Sahlgren (C), Anders Selin (S) samt 
Johan Kjellman (NL), bifall till förslaget med ändring av åldergränsen till 9-20 år. Samt 
att det ska finnas möjlighet att differentiera checken för den yngre åldersgruppen.  
 
Lars Berglund (M) yrkade bifall till förslag till beslut enligt tjänsteskrivelsen. 
 
Beslutsgång 
Med avslag på Lars Berglunds yrkande beslutade nämnden i enlighet med Monia 
Sturéns yrkande. 
 
Votering 
Votering begärdes och verkställdes. 
För Lars Berglunds yrkande röstade 
Pernilla Hsu (M), Sandström Björn (M), Peter Bladh (M) samt Lars Berglund (M). 
 
För Monia Sturéns yrkande röstade 
Monia Sturén (FP), Anders Selin (S), Bo Niveman (M), Ingmar Sahlgren (C) samt 
Johan Kjellman (NL). 
 
Nämnden beslöt alltså med 5 röster mot 4 att avslå Lars Berglunds yrkande. 
 
Därefter beslöt nämnden i enlighet med Monia Sturéns yrkande att bifalla förslaget med 
ändring att ridskolechecken ska omfatta åldrarna 9-20 år med möjlighet att differentiera 
checken för de yngre åldrarna. 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 15

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
Forts § 104 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-18 
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Pernilla Hsu (M), Björn Sandström (M), Peter Bladh (M), Sven 
Johnsson (M) samt Margareta Hjelmstad (M) inkom med en gemensam anteckning till 
protokollet; 
”En enhällig fritidsnämnd har nu fattat ett inriktningsbeslut om att förorda att en 
ridskolecheck införs i Nacka kommun. Vår avsikt är att skapa bättre förutsättningar så 
att unga ska kunna utöva sitt ridintresse med kvalitet och efter eget val. För att 
åstadkomma detta behövs ett konkurrensneutralt system som baseras på ersättning efter 
utförd prestation. I så gott som hela landet kämpar flertalet ridskolor med att få 
verksamheten att gå runt, inte sällan i äldre anläggningar och med många, många ideella 
krafter som stödjer d.v.s. ofta obetald flickkraft eller deras mammor. Periodvis får 
anläggningarna kommunalt bidrag för upprustning men ofta sker det när anläggningarna 
slitits ner helt och det ofta efter långa och många diskussioner – tid och kraft som 
behövs för att driva och utveckla ridverksamheten. Kommuner saknar egen kompetens 
för att driva ridskolor och om det är kommunens avsikt att ta ansvar för ökad 
jämställdhet måste vi utveckla ett system som också innebär att verksamheten kan 
drivas långsiktigt och med god upplevd kvalitet. Vårt samhällsansvar för flickornas 
ridintresse måste bli synligt och tydligt. En satsning på ridskolecheck är synlig och 
tydlig. Dessutom ska ridskolechecken kunna användas av alla. 
 
Fritidsnämndens beslut om åldersintervallet (9-20 år) ska ses som en tydlig vilja att 
bjuda in så många som möjligt - även i unga år. Men vår uppfattning är att intervallet 
11-20 år är mer lämpligt. Dels behöver checksystemet införas successivt så att vi styr 
och följer upp kvalitet, volymer och kommunens kostnader. Dels finns det idag en 
tydlig trend som vi behöver ta ansvar för och det är att barn börjar sporta vid mycket 
unga år men tyvärr visar verkligheten att unga också lämnar sporten mycket tidigt. 
Många barn älskar sin sport tidigt – men barn behöver också leka – mycket – och ofta! 
En väl avvägd åldersintervall vid införandet av checken, 11-20 år, kan ses som en 
markering på att vi ska undvika att barnen startar tidigt med hård fysisk aktivitet . Låt 
oss också visa att checken är en satsning på de lite äldre flickornas fritidsintresse – de 
glöms ofta bort! Därför förordar vi att åldersintervallet vid checkens införande ska vara 
11-20 år.” 
 
 
Johan Kjellman (NL) inkom med följande anteckning till protokollet; 
”Ridskolecheck är ett nytt sätt att hjälpa ungdomar att kunna rida lite billigare. 
Frågeställningen är att hur kommer idrottsföreningarna i Nacka att hantera detta? 
Kommer en eller fler andra idrotter också ansöka om checksystem till deras idrotter och 
i så fall hur ska Fritidsnämnden/KFM kunna neka dem det? 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 16

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
Forts § 104 
 
I underlag för beslut som är banbrytande finns inget som helst ekonomiskt underlag. 
Hur kan Fritidsnämnden föreslå att vi ska införa något om vi inte vet vilka ekonomiska 
konsekvenser det innebär. Är det inte rimligt att ledamöterna får ekonomiska underlag 
till alla förslag som på något sätt påverkar budget och ekonomi för nämnden? 
 
Nackalistan, Johan Kjellman, föreslår att: En konsekvensutredning genomförs om hur 
detta sätt att finansiera ungdomars ridande får på andra idrotter i Nacka. En budget, om 
än ungefärlig, tas fram. 
Kommunfullmäktige ajournerar frågan och återställer den till Fritidsnämnden när 
underlaget med budget finns med och är någorlunda korrekt.” 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 17

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
§ 105 FRN 2010/81-050 
 
Information om avbruten upphandling för konstgräs - 
Byte av underlag på bollplaner i Nacka 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Nacka kommun har genomfört en upphandling enligt förenklat förfarande enligt LOU 
15 kap. Upphandlingen har annonserats i e-avrop och på kommunens hemsida.  
Då ingen av de anbudsgivare som lämnat anbud på ”Konstgräs-Byte av underlag på 
bollplaner i Nacka” uppfyllt ställda krav avbröt Nacka kommun upphandlingen. 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-14 
 
 
- - - - - 
 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 18

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
§ 106 FRN 2010/16-049 
 
Fritidsnämndens investeringar – beslutsuppföljning 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Projekt Status 
Skateboard Invigning hölls den 5 juni 2010 (Betongcupen) 
Saltsjöbadens Ishall Arbetena klara i början av november, invigning av den nya ishallen 

kommer att hållas den 20:e november. 
Sickla gymnastikhall Byggnadsarbetena pågår. Invigning i januari 2011. 
Nya ridskolan Geoteknisk utredning klar. Under oktober kommer Länsstyrelsen i 

Stockholm att grävsöka efter fornminnen. 
 Byggfrågorna leds av FAK.  

Boulehall i Boo Fn bedöms klubben kunna vara kvar i nuvarande lokaler under 2010. 
Paviljongen Saltsjöbadens IP Inventering av invändiga renoveringsåtgärder pågår under hösten 2010. 

Utvändiga åtgärder pågår. Dialog med föreningarnas behov pågår 
löpande.  

Sporthall Älta Placering av hallen utreds, arbetena leds av Fastighetskontoret.  
Myrsjö IP Projektet fortsätter under hösten 2010. Förslag från Cedervall arkitekter 

väntas i oktober/november. Dialog med berörda sker under hösten. 
Genomförande under våren 2011. Tidigare har projektstart skjutits upp 
pga omfattande vandalisering runt IP:n och skolan. 

Skuruhallen Byggnationerna pågår. 
Tollare bollhall Förberedelse för byggstart pågår. 
Stavsborgs bollplan Omvandlingen till konstgräs är klart. Vissa kompletteringar ska göras. 

Kontrollbesiktning under hösten 2010. 
Utveckling av spontanyta vid 
Fisksätra sporthall 

Upphandling av konstgräs, för byte av underlag på den befintliga 7-
manna grusplanen planen vid Fisksätra IP, upphandling pågår. 
Samtal med ungdomar och förening startade under hösten 2009 och 
projektet fortsätter så att man får fram olika förslag på aktivitetsytornas 
framtida utformning. Arbetena med att ta fram förslag till spontanyta 
pågår, redovisas hösten/vinter 2010. Därefter upphandling samt 
genomförande. 

Energi Arbetena färdigställda, den nya belysningen är på plats.  
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-14 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 19

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
§ 107 FRN 2010/9 
 
Beslutsuppföljning över beslutade projektbidrag till 
föreningslivet 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att notera informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Fritidsnämnden har genom nämndbeslut eller delegationsbeslut fattat beslut om 
kontantstöd, projektbidrag, till olika föreningars projekt. Beviljade projektbidrag 
redovisas i sammanställningen nedan. Syftet med sammanställningen är att nämnden 
ska få kontinuerlig information om dessa ärenden. 
 
Beslut fattade av Fritidsnämnden genom nämndbeslut 
 

Förening Dnr Ändamål Belopp, 
kr

Beslutsdat
um 

Redovisas  
skriftligt 
senast 
(datum) 

Redovisning 
inkommen 
(datum) 
/övrigt 

Nacka 
Idrottsallians 

2009/72 Samordnings-
funktion för 
Idrottslyftet 
2010 

200 000 2009-12-02 
 

  

Korpen  
Nacka-Haninge 

2009/62 Satsning på 
fritid för unga 
utanför 
föreningslivet 

15 000 2009-12-02 2010-06-30 2010-10-04 

Stiftelsen Skota 
Hem 

2010/15 Verksamhets-
bidrag till 
Stiftelsen Skota 
Hem 

125 000 2010-03-24 2010-11-01  

 
Beslut fattade genom Delegationsbeslut 
Förening Dnr Ändamål Belop

p, kr
Beslutsdat

um 
Redovisas 
skriftligt  
senast 
datum 

Redovisning 
inkommen 
(datum) 
/övrigt 

Fisksätra scoutkår 2009/22 Dagläger på 
höstlovet 

15 000 2009-09-10 2010-01-30  

DHB Östra  2010/14 Verksamhets-
bidrag 

6 000 2010-02-17 2011-01-30  

Järla Orientering 
och Skidor 

2010/5 Kartbidrag 2010 25 000 2010-03-04   

OK Ravinen  2010/61 Kartbidrag 2010 25 000 2010-05-17   
Föreningen 
Sörmlandsleden 

2010/30 Verksamhets- o 
skötselbidrag 

9 000 2010-05-17   

Boo FF 2010/89 Ledarutveckling  25 000 2010-09-14 2010-12-31  
I de projekt där en skriftlig redovisning inte begärs finns det en kontinuerlig kontakt med föreningen.  
När beslut fattas om att föreningen ska lämna in en skriftlig redovisning ska den innehålla uppgifter om genomförda 
aktiviteter, insatser eller investeringar samt en redogörelse för hur projektbidraget använts fördelat på olika 
kostnadsslag.  

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 20

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
Forts § 107 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 2010-10-13 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 21

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 
§ 108 
 
Övriga frågor 
 
Lägesredovisning Ridanläggning Källtorp 
Bo Niveman (M) efterfrågade en presentation om lägesredovisning för ridanläggningen 
i Källtorp på nästa sammanträde. 
 
Åsa Engwall svarade att en redovisning kommer på december mötet. 
 
 
Inställt sammanträde 24 november 
Ordförande Lars Berglund (M) föreslog att sammanträdet den 24 november ställs in.  
 
Beslut 
Nämnden beslutade att ställa in sammanträdet 24 november.  
 
 
Konferens Fryshuset 26-27 oktober 
Lars Berglund (M) informerade nämnden om intryck från Ungdomskonferens 
Fryshusandan, 26-27 oktober. Arrangörer var Fryshuset, Nacka kommun, Vattenfall. 
 
 
- - - - - 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 22

 Fritidsnämnden 
 27 oktober 2010 

 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 109 
 
Inkomna handlingar samt delegationsbeslut 
Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
FRN 2010/105 Boo SK konståkning ansöker om noll-taxa för ungdomstävling Boo 

Cupen, 23-24 oktober  
 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
1 Veckobrev Nattvandrarna 39+40 
2 E-post 29 sept från Boo IF, Friidrottssektion 

Svar 30 sept Erik Langby 
3 Fritidsgårdarnas Nyhetsbrev 
4 24 okt Brev ang konståkningsavgift från Boo SK konståkning  

Svar 25 okt Åsa Engwall 
5 22 okt Parkeringskaos utanför Nacka ishall – hockey föräldrar 
6 25 okt brev ang investeringsbeslut – införande av ridskolecheckar 
7 Protokollsutdrag KS 25 oktober § 216 Behov av simhall i Boo – 

Lägesrapport 
 
Kurser och konferenser 
Unga och nätverkskulturer 
Unga och nätverkskulturer är en konferens om Internet och den virtuella arenans 
betydelse för unga – i samarbete med DreamHack, världens största dataspelsfestival 
25 november 2010 
 
Breddidrottsforum 
2-3 februari Bosön 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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